



СОДЕРЖАНИЕ

От редакции	7
-----------------------	---

ЯЗЫКОВАЯ СИТУАЦИЯ

Э.А. Салихова, Ю.Р. Мурсалимова. Внутринациональное и межконфессиональное состояние современной Башкирии	135
---	-----

.9

Ф.Г. Сафин, Э.Ф. Идрисова. Этноязыковые ориентации молодежи в Башкортостане (по данным этносоциологического опроса)	24
--	----

А.И. Халиуллина, Э.Ф. Идрисова. Сохранение родных языков у малочисленных национальностей в полиглоссальном российском регионе (на примере чувашского населения в Башкортостане)	37
--	----

ЯЗЫК И КУЛЬТУРА

М.В. Орешина. Лингвокультурологическое освоение тюркских заимствований в русском языке	47
---	----

ЯЗЫКОВОЙ АКТИВИЗМ

Н.Р. Нурутдинова, А.Ф. Ханова, Д.Н. Мустафина. Языковой активизм и языковые идеологии в региональных социальных сетях	80
--	----

ЯЗЫК И ОБРАЗОВАНИЕ

Н.Г. Искужина, З.Ф. Шайхисламова. О полилингвальном образовании в Республике Башкортостан	100
--	-----

ТРИБУНА МОЛОДОГО УЧЕНОГО

A.A. Grigoryeva. Strategies and tactics employed in representing protest movements in contemporary English-language print media	112
--	-----

ЗАМЕТКИ ДИСКУССИОННО-АНАЛИТИЧЕСКОГО КЛУБА ПО ЯЗЫКОВОЙ ПОЛИТИКЕ

Двенадцатое заседание Дискуссионно-аналитического клуба по языковой политике (Москва, Институт языкоизучения РАН, 23 ноября 2021 г.) (А.И. Плеханова)	127
--	-----

Четырнадцатое заседание Дискуссионно-аналитического клуба по языковой политике (Москва, Институт языкоизучения РАН, 25 января 2022 г.) (М.В. Баеву-Сюрюн, М.Я. Капунова)	135
---	-----

СЛОВАРЬ СОЦИОЛИНГВИСТА

Международное языковое законодательство (И.Ф. Валиуллина)	153
--	-----

КНИЖНАЯ ПОЛКА

Рецензия на книги «Языковая мозаика г. Уфы» (Ч. I). Уфа, 2021; «Языковая мозаика г. Уфы. Словарь тезаурусного типа» (Ч. II). Уфа, 2021. Отв. ред. Э.А. Салихова (А.Н. Биткеева). 168	
---	--

Требования и рекомендации к оформлению статей	171
---	-----



CONTENTS

Editorial preface	7
-----------------------------	---

LANGUAGE SITUATION

<i>E.A. Salikhova, Y.R. Mursalimova.</i> Intra-national and inter-confessional state of modern Bashkiria	9
<i>F.G. Safin, E.F. Idrisova.</i> Ethno-linguistic orientations of young people in Bashkortostan (according to an ethnosociological survey)	24
<i>A.I. Khaliulina, E.F. Idrisova.</i> Preservation of native languages among small nationalities in a multiethnic Russian region (on the example of the Chuvash population in Bashkortostan)	37

LANGUAGE AND CULTURE

<i>M.V. Oreshkina.</i> Linguocultural development of Turkic borrowings in the Russian language .	47
--	----

LANGUAGE ACTIVISM

<i>N.R. Nurutdinova, A.F. Khanova, J.N. Mustafina.</i> Language activism and language ideologies in regional social networks	80
--	----

LANGUAGE AND EDUCATION

<i>N.G. Iskuzhina, Z.F. Shaikhislamova.</i> The case study of multilingual education in the Republic of Bashkortostan	100
---	-----

YOUNG SCHOLAR'S ENDEAVOURS

<i>A.A. Grigoryeva.</i> Strategies and tactics employed in representing protest movements in contemporary English-language print media	112
--	-----

NOTES OF THE ANALYTICAL DISCUSSION CLUB ON LANGUAGE POLICY

Twelfth meeting of the Discussion and analytical club on language policy (Moscow, Institute of Linguistics, Russian Academy of Sciences, November 23, 2021) (<i>A.I. Plekhanova</i>)	127
Fourteenth meeting of the Discussion and analytical club on language policy (Moscow, Institute of Linguistics, Russian Academy of Sciences, January 25, 2022) (<i>M.V. Bavuu-Surun, M.Ya. Kaplunova</i>)	135

SOCIOLINGUISTIC GLOSSARY

International language legislation (<i>I.F. Valiullina</i>)	153
---	-----

BOOK REVIEWS

Review on the books "Linguistic mosaic of Ufa" (Part I), Ufa, 2021; "Linguistic mosaic of Ufa. Dictionary of thesaurus type" (Part II), Ufa, 2021. Ed. by E.A. Salikhova (<i>A.N. Bitkeeva</i>)	168
---	-----

Style sheet	171
-----------------------	-----